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Ministrul Sănătății vrea
retragerea acreditării spitalelor
controlate deja

Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a
declarat că va propune Autorităţii Naţionale
pentru Management al Calităţii în Sănătate
retragerea acreditării spitalelor controlate
săptămâna trecută - Spitalul Judeţean de
Urgenţă Ploieşti şi Spitalul Judeţean de
Urgenţă din Târgu Jiu, scrie Agerpres. “Este
apanajul Agenţiei pentru Managementul
Calităţii în Sănătate. Voi face o informare
către agenţie vizavi de neregularităţile pe care
le-am constat vizitând spitalul, o parte din
secţiile spitalului, şi sunt convinsă că vor lua
măsurile care se impun referitor la anumiţi
indicatori care posibil în momentul evaluării să
fie conformi, nu mai sunt. Ministrul Sănătăţii
nu poate să ceară imperativ, poate să
propună. Asta am să fac”, a afirmat Sorina
Pintea, prezentă la conferinţa “Gravele
probleme din sănătate. Cât de bolnav este
sistemul”. Pintea a explicat că acest lucru
înseamnă un nou proces de acreditare pentru
cele două spitale. Potrivit ministrului, Spitalul
Judeţean Braşov a fost amendat cu 20.000 de
lei, la care se adaugă 10.000 de lei amenzi
pentru medicii şi asistenţii din unitatea
medicală. Ministrul Sănătăţii a precizat că
verificările făcute la spitale nu au fost un
“exerciţiu de imagine”. “Nu a fost un exerciţiu
de imagine şi nu va fi pentru că voi face în
continuare acest lucru. Pur şi simplu m-am
săturat să fie arătate cu degetul doar
autorităţile, pentru că până la urmă fiecare
dintre noi suntem parte a acestui sistem.

Sistemul nu este ceva abstract la care ne
uităm şi spunem că nu merge, suntem noi,
fiecare. (...) Nici următoarele incursiuni nu vor
fi un exerciţiu de imagine, pentru că încă am
unele semnale negative din anumite zone”, a
arătat Pintea. 

Ea a spus că în timpul controalelor a
întâlnit “blazare” şi faptul că este “bine şi aşa”. 

Ministrul a precizat că ar “merge spre a
sancţiona” furnizorii care nu oferă serviciile
medicale la care s-au angajat.  “Vom finanţa
aparatură medicală acolo unde ea va fi
folosită, unde avem profesionişti care să o
folosească, pentru că ştiţi foarte bine că încă
există aparatură în cutii în spitale”, a afirmat
Pintea.

Pe scurt.

Majorarea alocaţiilor pentru
copii a intrat în vigoare de
luni, 1 aprilie, potrivit

Ordonanţei 9/2019, stabilită în luna
martie de Guvern. Conform actului
normativ, primele plăţi majorate se vor
face însă în luna mai.

Reprezentanţii Ministerului Muncii
au precizat că majorarea alocaţiilor
intră în vigoare de la 1 aprilie, însă,
potrivit Ordonanţei de Urgenţă 9, din
luna martie, plăţile se vor face luna
următoare, respectiv în mai.

Conform OUG, alocaţia de stat
pentru copii se stabileşte în cuantum
de 300 lei pentru copii în vârsta de
până la 2 ani sau de până la 3 ani în
cazul copilului cu handicap, 150 lei
pentru copiii cu vârsta cuprinsa între 2
şi 18 ani şi 300 lei pentru copiii cu
vârsta între 3 şi 18 ani în cazul
copilului cu handicap.

Ministrul Muncii, Marius Budăi,
declara recent că nu există riscul ca
aceste alocaţii să nu fie acordate şi
susţine că aceste categorii

defavorizate „sunt exploatate din
punct de vedere politic”. Budăi a mai
precizat faptul că în cazul în care va fi
necesar, se vor suplimenta fondurile la
rectificarea bugetului, pentru
asigurarea acestor alocaţii.

Parlamentul a votat, în februarie,
în plen reunit, un amendament al PNL
la bugetul de stat care prevede
majorarea alocaţiei copiilor, cu vârsta
cuprinsă între 2 şi 18 ani, de la 84 de
lei la 150 de lei.

Alocaţiile pentru copii
majorate, intrate în vigoare,

vor fi plătite peste o lună

Anunţ oficial al ministrului Muncii

După majorarea pensiilor de la 1 aprilie,
urmează majorarea din septembrie

Unul din trei români vrea mașină electrică
Unul din trei români care caută să îşi

cumpere o maşină nouă intenţionează
să achiziţioneze un automobil electric,
potrivit unui studiu publicat luni de E.ON
şi de Kantar EMNID. Pe de altă parte, la
fel ca majoritatea est-europenilor,
românii sunt destul de sceptici atunci
când sunt întrebaţi despre cum văd
potenţiala supremaţie a vehiculelor

electrice pe şosele. Astfel, 22% dintre cei
chestionaţi spun că este exclus ca
România să ajungă vreodată la
performanţa de a avea un parc auto
format în majoritate din vehicule
electrice. Alţi 25% dintre respondenţi
consideră că vehiculele electrice ar
putea depăşi numărul vehiculelor cu
motor convenţional abia peste 20 de ani.

Unul dintre principalele motive
descurajante pentru românii care nu s-au
lăsat încă convinşi să investească în
maşini electrice ar fi numărul scăzut de
staţii de încărcare. Pe de altă parte, în
Europa de Est se regăsesc cele mai
negative proiecţii ale cetăţenilor privind
viitoarea eră a maşinilor electrice. De
exemplu, doar 15% dintre cehi consideră

că maşina electrică ar putea deveni
majoritară pe şosele în următorii zece
ani. Cei mai sceptici se declară ungurii,
unde doar 14% dintre respondenţi cred
că schimbarea către transportul electric
va fi realizată în următorul deceniu.

Paul NĂSĂUDEANU
paul.nasaudeanu@telegrafonline.ro

“Peste 33.000 de decizii din
cele 42.000 pe care le-am promis
până în Sărbătorile de Paşte deja
sunt expediate către pensionari”, a
anunţat ministrul Muncii, restul în
funcţie de emiterea cupoanelor.
Pensiile aferente lunii aprilie vor
începe să fie plătite de luni, iar
pentru pensionarii care au lucrat în
grupele I şi II de muncă majorarea
va fi spectaculoasă, a declarat,
duminică, ministrul Muncii, Marius
Budăi. El a dat asigurări că toate
pensiile vor fi plătite până la data
de 15 aprilie. “Noi, începând de
luni, facem plata aferentă lunii
aprilie pentru tot ce înseamnă
pensii şi, datorită şi Sărbătorilor de
Paşte, dar şi a noului calendar de
plată a pensiilor, până în data de
15 aprilie orice pensionar din
România va avea banii acasă,
indiferent de forma de plată. Într-
adevăr, sunt creşteri spectaculoase
pentru cei care au lucrat în grupa I
şi a II-a de muncă şi nu li s-a
acordat punctaj. Eu tot timpul am
vrut să fiu un om exact şi mă refer

la faptul că într-adevăr sunt
diferenţe mari de bani, dar
diferenţe de care să vorbesc sunt
şi cele care sunt incluse de la 1
octombrie până în prezent. Într-
adevăr, peste 33.000 de decizii din
cele 42.000 pe care le-am promis
până în Sărbătorile de Paşte deja
sunt expediate către pensionari,
majoritatea dintre ele sunt deja
puse în plată, iar în jurul
Sărbătorilor de Paşte, când se
plătesc diferenţele pentru pensii,
aceşti români ai noştri vor primi
acasă diferenţele de bani. Suntem
în dinamica exactă pe care eu mi-
am dorit-o (...) Acum suntem în
postura să dăm veşti foarte bune
acestei categorii de pensionari”, a
afirmat Budăi. 

Ministrul Muncii a explicat că
este vorba despre o categorie de
pensionari care au ieşit la pensie
pe anumite legi speciale, însă nu li
s-au acordat sumele aferente
grupelor de muncă. “Bineînţeles,
încă o dată, vreau să menţionez că
acea majorare de la 1 septembrie,

de la 1.100 la 1.265 de lei, în ciuda
tuturor declaraţiilor panicoase ale
colegilor din Opoziţie, dacă ne
uităm în buget, banii sunt prinşi
acolo şi nici acele majorări nu sunt
în pericol, cum nu sunt nici aceste
majorări conform recalculării,
pentru că au fost foarte multe
declaraţii şi eu înaintea Sărbătorilor
de Paşte vreau să aduc împreună
cu colegii mei din Ministerul Muncii
şi cu tot Guvernul un zâmbet pe
buzele pensionarilor. Au fost tot
timpul întrebări că durează, că nu
durează, de când începem
recalculările. Vreau să fac încă o
dată precizarea că avem nevoie de
soft, avem nevoie de o perioadă de
probe, de o perioadă de calcule în
paralel, algoritmi matematici, dar
acum suntem în postura în care cu
bucurie anunţ că peste 33.000 din
deciziile promise pe care le voi
recalcula împreună cu colegii mei
din casele teritoriale de pensii sunt
deja trimise prin factorii poştali
către pensionari”, a menţionat
acesta.


